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Juhataja Indrek Kesküla 

Protokollija Maarika Koiduste 

 

Võtsid osa: lisatud registreerimisleht 

Kutsutud: lisatud registreerimisleht 

 

Indrek Kesküla teavitas, et juhatuse esimees Einar Vallbaum on teda volitanud tänast 

üldkoosolekut juhatama. Volitus on antud suuliselt.  

 

Päevakorra kinnitamine 

Indrek Keskküla tutvustas päevakorra eelnõu. 

Triin Varek tegi ettepaneku lisada arutelu DMO teemal kinnise info vormis. 

Peep Vassiljev tegi ettepaneku arutada riigigümnaasiumi õppetöö alguse kellaaja muutmisest 

tulenevaid probleeme. 

 

Otsustati:kinnitada päevakord alljärgnevalt: 

1. Väike-Maarja vallavanema tervitus 

2. VIROL 2023. a liikmemaksu kinnitamine 

3. Näpi Kooli arenguprojekti ja sisuanalüüsi tutvustus 

4. Rakvere Vallavolikogu ettepanek Näpi kooli ühispidamiseks 

5. Lääne-Viru maakonna arengustrateegia ja tegevuskava eelnõu vastuvõtmine 

6. VIROL 2022. a I lisaeelarve vastuvõtmine 

7. Lääne-Viru Omavalitsuste Liidu põhikirja eelnõu I lugemine 

8. Rakvere Riigigümnaasiumi õppetöö alguse kellaaja muutmine 

9. DMO moodustamine 

10. Informatsioon, koosolekul algatatud küsimused 

Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

1. Väike-Maarja  vallavanema tervitus 

Indrek Kesküla tervitas kolleege ja külalisi Väike-Maarja vallamajas ning soovis edukat ja sisukat 

koosolekut. 



Sven Hõbemägi tegi ettepaneku lükata edasi päevakorrapunkti 2 „VIROL 2023. a liikmemaksu 

kinnitamine“ kuni kõikide VIROLi liikmete esindajate saabumiseni üldkoosolekule. 

Kõik olid esitatud ettepaneku poolt.  

 

2. Näpi Kooli arenguprojekti ja sisuanalüüsi tutvustus 

Aivar Soe tutvustas Näpi Kooli arenguprojekti ja sisuanalüüsi (ettekanne lisatud). 

 

Otsustati: võtta informatsioon teadmiseks. 

 

3. Rakvere Vallavolikogu ettepanek Näpi Kooli ühispidamiseks 

Sven Hõbemägi: Rakvere Vallavolikogu otsusest tulenevalt teeb VIROL oma liikmetele 

ettepaneku moodustada Näpi kooli pidamiseks eradiseisev juriidiline isik ühisasutusena, kooli 

rahastamismudel: 50 % püsimakse vastavalt elanike arvule ja 50% pearaha õpilaste arvust KOVi 

kohta. Ettepanek oli arutusel juhatuse koosolekul ning juhatus esitas rahastamismudeli osas 

alternatiivse ettepaneku: kooli rahastamine toimub õpilaste pearahapõhiselt. 

Toimus arutelu. 

Rauno Võrno: Vinni vald toetab Rakvere vallavolikogu esitatud ettepanekut, ka rahastamismudelit. 

Triin Varek: Rakvere linn toetab kombineeritud rahastusmudelit. Meil on omavalitsusi, kus 

püütakse LÕK lapsi õpetada kohapealses koolis, kuid parima hariduse  saavad  need lapsed  

spetsiaalses koolis. LÕK last ei ole temale vajalikul määral võimalik õpetada tavaklassis. Keegi ei 

tea, kui palju on mõne aasta pärast KOVides LÕK lapsi, see võib iga ühe jaoks muutuda. 

Rakvere linn on edumeelne alushariduses, tegeleme HEV lastega juba lasteaiast. On juhtumeid, 

kus vallaametnikud on soovitanud lapsevanematel end Rakvere linna sisse kirjutada, et lapse saaks 

panna Rakvere lasteaia HEV rühma. Leian, et siin ei hakkaks sama kasutama. Kõik KOVid 

peaksid osalema üldkulude katmises- see tagab teenuse kvaliteedi ja kättesaamise võimaluse. 

Anti Puusepp: Peame Näpi kooli oluliseks ja vajalikuks. Toetame pearahapõhist rahastamis-

mudelit. Ei saa võtta ebamääraseid püsikohustusi.  

Indrek Kesküla: Mida varem kooli teeme, seda rohkem lapsevanemaid otsuse kooli kasuks teeb. 

Näpi kool on oluline kool, mis täna võiks toimida, kuid 50/50 rahastamismudeli rakendumise 

puhul soovin teha vallavolikogule ettepaneku, et nendel tingimustel ei ole meil mõistlik osaleda.  

Annes Naan: Haljala vald on igal juhul pearahapõhise rahastuse poolt. Õpilase pealt maksmine ei 

ole kuidagi ebaõiglane.  

Peep Vassiljev: Oluline, et otsustamisel ei keskenduks rahastamismudelile. Tunnetan, et sama 

konflikt, mis  juhatusest on tekkinud, võib muutuda kooli saatusele väga Esmatähtis on teada 

saada, kas oleme nõus ühiselt pidama ja juriidilist keha looma. Rakvere vald peab tegema otsuse 

Näpi kooli kohta 2023. a märtsiks. 

Kairit Pihlak: Ei saa teha otsust, kui ei ole teada rahastamisprintsiip. Praegu maksame kõik 

pearahapõhiselt.  

Indrek Kesküla: Täna küsitakse, millised on viie aasta investeeringud. Kas on ka võimalik  

meetmetest rahastust taotleda?  

Anu Oja: Toetusmeetmetest on võimalik saada kuni 3 miljonit eurot. 

Rauno Võrno: Kas investeeringud arvestatakse ka pearaha peale? 

Triin Varek: Rahastamismudel peaks olema selge, ka investeeringute osas.  

Indrek Kesküla tegi ettepaneku jätta otsuse eelnõu punkt 1.2 sisse. 

Rauno Võrno: Maakonnaüleste organisatsioonide (VIROL, jäätmekeskus, Rakvere haigla) 

rahastamisel tasume kõik võrdse baasrahastuse ning elanikepõhise lisarahastuse. Seda põhimõtet  

kasutada ka Näpi kooli rahastamisel. 



Kairit Pihla: 50:50 rahastusmudeli rakendamisel on suur tõenäosus, et kaugemal asuvad KOVid, 

kellel käib Näpi koolis vähe lapsi, loobuvad üldse osalemast. 

Peep Vassiljev: Rahastamisettepaneku tegime eelarve analüüsi põhjal. 

Indrek Kesküla pani otsuse eelnõu hääletusele. 

Kes on nõus, et otsuse eelnõu punkt 1.2 jääb sisse? 

Poolt 10, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

Kes on on rahastamismudeli50/50 poolt? 

Poolt 4. 

Kes on pearahapõhise rahastamismudeli poolt? 

Poolt 6.  

Üldkoosoleku ettepanek on: Kooli rahastamine toimub õpilaste pearahapõhiselt. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 21 „Ettepaneku tegemine Lääne-Viru Omavalitsuste Liidu liikmetele 

Näpi kooli ühispidamiseks“. 

 

4. Lääne-Viru maakonna arengustrtateegia ja tegevuskava eelnõu vastuvõtmine 

Sven Hõbemägi: Valminud on uus maakonna arengustrateegia ja tegevuskava. Et olla ajagraafikus, 

maakonna arengustrateegia peab olema vastu võetud 15. jaanuariks 2023, peaksime tänasel 

üldkoosolekul vastu võtma arengustrateegia ja arengustrateegia tegevuskava eelnõud ning need 

dokumendid saatma KOVidesse heakskiitmiseks. Nii tänasel koosolekul kui ka volikogu istungitel 

ja avalikel aruteludel saavad VIROLi liikmed esitada dokumentidesse täiendus- ja 

parandusettepanekuid.  

Anu Oja: Tegevuskava  on pikendatud 2027. aastani. Koostasin lisatabeli perspektiivsete 

projektide kohta (lk 44).  

Tulemas on avalike teenuste meede, kust on võimalik taotleda toetusraha 1 milj eurot, millele 

lisandub 40% omafinantseeringut. Investeeringutega seotud kuludeks on võimalik kasutada 80%., 

pehmeteks tegevusteks 20%.  Toetust on võimalik taotleda maakonna arengustrateegia 

prioriteetsetes suundades välja toodud tegevustele. Eelnevalt peavad olema tehtud 

analüüsid/uuringud. Praegu analüüside meede avatud - kogu maakonnale mõeldud 78 000 eurot.  

Maakonna tasandil võiks taotleda rahastust maakonna mainekujunduse ja kohaturunduse strateegia 

väljatöötamiseks. 

Ivar Lilleberg saabus kell 11:11. 

Toimunud arutelu käigus esitati järgmised parandusettepanekud: 

1. Perspektiivsete projektide tabelis rahastuse veerus muuta asendada pealkiri ”Maksimaalne 

summa” uue pealkirjaga ” Eeldatav summa”.; asendada sõna ”summa ”sõnaga ”maht” 

2. MATAst rahastavatesse projektidesse lisada: ”Rakvere Haigla toimepidevuse projekt” ja  

”Alternatiivenergia lahenduste rajamine” (KOVide energiateema) 

3. Tegevuskavas muuta: 

”Jalgpallihalli ehitamine” – peavastutaja Rakvere linn, mitte VIROL 

Jäähalli ehitamine – aastasse 2027+ 

Tõrma Kõrgemäe – aastasse 2027+ 

4. Leppida kokku, et puhkealadele ühe aasta raha läheb jagamisele KOVide vahel? 

Sven Hõbemägi tutvustas arengudokumentide menetluse ajagraafikut. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 22 „Lääne-Viru maakonna arengustrateegia 2023-2035 eelnõu ja 

arengustrateegia tegevuskava 2023-2027 eelnõu vastuvõtmine”. 

 

 



5. VIROL 2022. a I lisaeelarve kinnitamine 

Sven Hõbemägi tutvustas lisaeelarvet. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 23 „Lääne-Viru Omavalitsuste Liidu 2022. aasta I lisaeelarve 

vastuvõtmine“. 

 

6. Lääne-Viru Omavalitsuste Liidu põhikirja eelnõu I lugemine 

Sven Hõbemägi teatas, et VIROLi ja arenduskeskuse ühine komisjon on koostanud VIROLi 

põhikirja eelnõu, kus on arvestatud ka arenduskeskuse võimalike teenuste osutamisega. 

Toimus põhikirja eelnõu 1. lugemine  

Indrek Kesküla: Põhikirja  eelnõu 2. lugemine peaks toimuma oktoobrikuu üldkoosolekul. 

Ivar Lilleberg: Millal VIROLi ja arenduskeskuse ühinemisprotsess lõpuni jõuab? 

Sven Hõbemägi: Kõik sõltub MTÜ Maakondlikud Arenduskeskused  (MAKide koostöövõrgustik) 

otsusest. Arenduskeskuse likvideerimisprotsess võtab aega 6-7 kuud. Oleme koostanud ka VIROLi 

esialgse struktuuri. 

Peep Vassiljev: Kas on tehtud anaüüs, kui suuresti muutub osalustasu?  

Sven Hõbemägi: Kui võtta jätkusuutlikud lepingud VIROLi alla, ei tohiks eelarve mõistes 

lisakulusid tekkida. VIROLi ja arenduskeskuse juhid kohtuvad MTÜ MAK liikmetega ning 

tutvustavad oma ettepanekuid ja seisukohti 13. oktoobril toimuval MTÜ MAK üldkoosolekul. 

 

1. Lõpetada Lääne-Viru Omavalitsuste Liidu põhikirja eelnõu I lugemine. 

2. Parandus- ja täiendusettepanekud esitada VIROL büroosse hiljemalt 10. oktoobriks 2022. 

 

7. Rakvere Riigigümnaasiumi õppetöö algusaeg 

Peep Vassiljev: Rakvere Riigigümnaasium (RRG) muutis ootamatult õppetöö algusaega ja see on 

kaasa toonud RRG-s õppivatel Rakvere valla õpilastel probleeme, kus nad jõuavad hommikuti 

Rakveresse liiga vara. Näiteks Uhtnast jõuavad lapsed Rakverre kell 7:17, õppetöö algab kell 8:45.  

Probleem ka  koolist koju sõiduga, kus osade piirkondade lapsed peavad mitu tundi bussi ootama. 

Täna õhtul on volikogu päevakorras kaks punkti, mis seotud õpilaste transpordiga. Oleme välja 

arvestanud, et täiendavate kulude katmiseks peame leidma valla eelarvest 38 000 eurot. Edaspidine 

kogemus, et alati selliste muutuste rakendamisel tuleb  aega anda ja analüüsida, mis sellega 

kaasneb. Võib öelda, et väga hea mõte, aga kas alati kõigile lastele  meelepärane on. 

Riigigümnaasium eeldab alati ka maakonnaüleselt laste teenindamist. 

Toimus arutelu, mille käigus võtsid sõna Triin Varek, Peep Vassiljev, Annes Naan, Indrek 

Kesküla, Ivar Lilleberg ja Rauno Võrno. 

 

Otsustati võtta pöördumise koostamine Põhja-Eesti Ühistranspordikeskusele teemaks  järgmises 

juhatuse koosolekuks. 

 

Indrek Kesküla kuulutas järgmises päevakorrapunkti osas üldkoosoleku kinniseks.  

 

8. DMO (turismisihtkohtade arendusorganisatsioon) moodustamisest 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: teha juhatusele ettepanek jõuda DMO moodustamise osas üldkoosolekule esitatava 

otsuse eelnõuni. 

 



9. VIROL 2023.a liikmemaksu kinnitamine 

Sven Hõbemägi tutvustas otsuse eelnõu. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 24 “Lääne-Viru Omavalitsuste Liidu 2023.a liikmemaksu 

kinnitamine”. 

Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud.  

 

10. Informatsioon, koosolekul algatatud küsimused 

10.1 Pöördumise esitamine Vabariigi Valitsusele 

Sven Hõbemägi:  Pöördumise sisu - võimaldada kohalikel omavalitsustel osta elektrit 

universaalteenuse hinnaga. 

Toimunud arutelu käigus tehti ettepanekud lisada  pöördumisse järgmised teemad: tasandus- ja 

toetusfondi suurendamine, kohalike teede rahastuse suurendamine, koolitoidu toetuse 

suurendamine,  toetus õpetajate, lasteaiaõpetajate ja tugispetsialistide töötasu tõusuks. 

Otsustati:Tegevdirektor valmistab ette pöördumise teksti ja kooskõlastab selle VIROLi juhatusega. 

Pöördumine saata Vabariigi Valitsusele, rahandusministrile, riigihalduse ministrile ja Eesti 

Linnade Valdade Liidule. 

10.2. Järgmine üldkoosolek toimub 28. oktoobril Haljala vallas. 

 

 

 

 

 

Indrek Kesküla 

Üldkoosoleku juhataja       

        Maarika Koiduste 

         Protokollija 


